

Bandbiography English

# forces at work



FORCES AT WORK are five musicians from Wuppertal, Germany, who now release their first full length album after 12 years of existence. Three

demo-CDs were the first signs of existence and resulted in great reviews, especially for demo number three called "Reverse Feng Shui Audio Guide". On the new album "Straight" singer Sebastian Wischermann (ex RAW) is the center of attention with his powerful but melodic voice, but also the intense and high end instrumental work deserves a special mention. The new songs are complex and versatile and need a few spins to unfold before the listener.

The skills of the musicians were recognized early on when no other than Victor Smolski (RAGE) recorded a classic piece from Bach with FORCES AT WORK for his Soloalbum "Majesty & Passion". On "Straight" all influences ranging from classical to Hardcore, from Thrash to Jazz are combined and intertwined to a fitting mixture which the band aims to perform live as much as possible. Their CD release was celebrated as opener for ANIMALS AS LEADERS in Bochum, and for the rest of the year many other gigs are planned.

Please listen and enjoy "Straight" and review the album for your next issue/earliest convenience. For interview or additional information please contact the label (see below).

*Release: 27.4.2011; distribution Aristopunks (physical); Finetunes (digital)*

*Frank Jaeger  
Hands Of Blue Records*

.....

**Hands Of Blue Records** is a newly founded label operating out of Burtenbach in Bayern, Germany. In the future **Hands Of Blue Records** will take care of unknown bands off the mainstream and release albums broadly based in the styles of Rock and Metal. Requests for interviews, additional promotional materials or general questions about the label can be send to [frank@hands-of-blue.com](mailto:frank@hands-of-blue.com).

*"Nothing In The Verse Can Stop Us" – Malcolm Reynolds*

Hands Of Blue Records  
Aeusserer Krautgartenweg 21  
89349 Burtenbach  
Deutschland/Germany



A&R: Frank Jaeger: [frank@hands-of-blue.com](mailto:frank@hands-of-blue.com)

[www.myspace.com/handsofbluerecords](http://www.myspace.com/handsofbluerecords)  
Webshop: [www.hands-of-blue.com](http://www.hands-of-blue.com)

Bandbiography Deutsch

# forces at work



Die Wuppertaler Band, die bereits im Jahr 2000 gegründet worden ist, liefert mit "Straight" ihren ersten

Longplayer ab. Bereist drei Demo-CDs sorgten für erste Ausrufezeichen im Musikbusiness in Form von exzellenten Review, besonders für ihr drittes Demo "Reverse Feng-Shui Audio Guide", aber erst jetzt können die Fünf zeigen, was sie drauf haben. Dabei steht der neue Sänger Sebastian Wischermann (ex RAW) naturgemäß im Vordergrund, der nach zehn Jahren Andres Lohse am Mikro ersetzte, und sowohl kraftvoll als auch melodisch zu Werke geht. Dazu kommt die großartige Arbeit der Instrumentalfraktion mit Talent zum Schaffen vielschichtiger und spannender Kompositionen, die sich dem Hörer nicht gleich beim ersten Mal erschließen. Die Klasse der Musiker wurde schon vor einigen Jahren von niemand geringerem als Victor Smolski (RAGE) erkannt, der mit den Forces ein klassisches Bach-Stück für sein Soloalbum "Majesty & Passion" aufnahm. Auf "Straight" werden alle Einflüsse von klassisch über Hardcore zu Thrash und Jazz zu einer stimmigen Melange zusammengeführt, die es nun gilt, auch live darzubieten. Zum CD Release spielte die Band vor ANIMALS AS LEADERS in der Matrix einen beachtlichen Gig, und für den Rest des Jahres werden zahlreiche weitere Auftritte geplant.

Bitte hört euch "Straight" an und bespricht die Scheibe. Über eine Nachricht nach erfolgter Rezi würde ich mich freuen. Anfragen zu Interviews oder weiteren Informationen richtet bitte an das Label. Kontaktdaten stehen unten.

*Release: 27.4.2011; im Vertrieb von Aristopunks (physisch); Finetunes (digital)*

Frank Jaeger  
Hands Of Blue Records

.....

**Hands Of Blue Records** ist ein 2010 gegründetes Label aus Burtenbach in Bayern. In Zukunft wird sich **Hands Of Blue Records** unbekannter Bands annehmen und abseits vom Mainstream Alben aus dem Bereich Rock und Metal im weitesten Sinn veröffentlichen. Informationen und Interviewanfragen bitte an [frank@hands-of-blue.com](mailto:frank@hands-of-blue.com).

*"Nothing In The 'Verse Can Stop Us" – Malcolm Reynolds*

Hands Of Blue Records  
Aeusserer Krautgartenweg 21  
89349 Burtenbach  
Deutschland/Germany



A&R: Frank Jaeger: [frank@hands-of-blue.com](mailto:frank@hands-of-blue.com)

[www.myspace.com/handsofbluerecords](http://www.myspace.com/handsofbluerecords)  
Webshop: [www.hands-of-blue.com](http://www.hands-of-blue.com)